
Sonkajärven kylä- ja yhdistysparlamentti        Pöytäkirja 3/2023 
 
 
Aika:    Keskiviikko 23.8. klo 18.00-19.50 
 
Paikka: Lohirannan lomakylä, Kajaanintie 1619, Sukeva 
 
Läsnä:  Katja Kurtelius Tornberg, Sonkajärven kunta 
   Lilli Martikainen, Pohjois-Savon hyvinvointialue 

  Kari Vornanen, Paisuan kyläseura 
   Kari Väisänen, Paisuan kyläseura 
   Veli Hynynen, kunnanhallituksen edustaja 
   Päivi Laamanen, Sonkakosken nuorisoeura 
   Marja Riitta Heiskanen, Toivakon kyläyhdistys ry 
   Leila Honkala, SPR, Sonkajärven osasto 
   Riitta savolainen, Syöpäyhdistys 
   Jorma Huttunen, Harva-Petäys 
   Väinö Karppinen, Pohjoismäki 
   Ville Wäisänen, Sonkajärven kunta 
   Riitta Tommila, Sukeva, puheenjohtaja 
   Sinikka Väisänen, Sonkajärven kunta, sihteeri 
 
 
1. Puheenjohtaja Riitta Tommila avasi kokouksen klo 18.00. 
 
2. Kokous todettiin laillisesti kokoon kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi. 
 
3. Edellisen kokouksen muistio hyväksyttiin. 
 
4. Talous- ja hallintojohtaja Katja Kurtelius Tornbergin kanssa osanottajat ottivat esille 
kiinnostuksen aiheitaan yhdessä keskustellen.  
-Entisen virastotalon tontin suunnitelmat ovat saaneet rinnalleen uuden ehdotuksen.  
-Tuulivoima-asiasta oli jälleen sanottavaa.  
-Kari Vornasen mukaan myönnetyt yksityistieavustukset valtion tukineen eivät tule 
riittämään, teiden kunto on erittäin huono.  
-Katja kertoi työllistämistoimiin tulevasta muutoksesta. Suunnitteilla on Ylä-Savon yhteinen 
työllistämisalue, Iisalmi siinä vetovastuukuntana. 
-Kesän tapahtumat (Eukonkanto, Sonkajärvi Soi, Rompepäivät) ovat sujuneet kohtalaisen 
hyvin. Jyrkän teatterilla on ollut paras vuosi koskaan. Uusi LinnaVeisto -tapahtuma oli 
yleisömenestys, vaikka sää ei ollut suosiollinen. Sukevan iltatorit ovat olleet suosittuja. 
-Ukrainalaisia yritetään houkutella hakemaan kotikuntaa Sonkajärvestä ennen vuoden 
vaihdetta. Tuolloin valtion Ukraina-tuki kunnille loppuu. 
     
5. Pohjois-Savon hyvinvointialueelta Lilli Martikainen esitteli Arjen Ilo ja Tuki -hankkeen 
alkumetrit ja haasteet. 
 
6. 19.8. tehty kyläkierros oli menestys, se sai positiivisen vastaanoton. Seuraavaa kertaa 
silmässä pitäen tehtiin myös parannusehdotuksia. Esim. matkalla olisi kylät esittelevällä 
olla etukäteen tehty ”käsikirjoitus”. Ville ehdotti, että voisi suunnitella samanlaista 
kiertoajelua myös lomalaisille kesällä. 
 
7. Muita asioita. Ville kertoi, että nuorisotoimi on hankkinut pomppulinnan. Lähiaikojen 



tapahtumia ovat mm. Taikayö, Lohirannan Venetsialaiset, Sydänyhdistyksen 
kuvasuunnistus Jyrkällä. Syksymmällä on Volokinpolulla Perhevaellus ja Jyrkän valoshow. 
 
8. Seuraava kokous pidetään 22.11.2023 Kotiseututalolla.  
 
9. Kokous päätettiin klo 19.45. 
 

 

 


